
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Rady školy pri Základnej škole Turany konanej dňa 16. 4. 2024 

v priestoroch ZŠ 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny - 8 prítomných,   2 – ospravedlnení, 1 neprítomný. Rada 

školy je uznášaniaschopná. 

Program: 

1. Otvorenie. 

2. Prerokovanie výročnej správy o činnosti Rady školy. 

3. Prerokovanie podnetu p. Šestáka vo veci časového začatia vyučovania. 

4. Prerokovanie problematiky mobilných telefónov v škole. 

5. Rôzne. 

6. Záver. 

1. Otvorenie 

Predseda Rady školy otvoril zasadanie, privítal prítomných členov a konštatoval, že 

zasadnutia rady školy sa zúčastňuje nadpolovičná väčšina členov a rada školy je 

uznášaniaschopná. Osobitne privítal pána riaditeľa ZŠ Mgr. Antona  Garaja.  

 

2. Prerokovanie výročnej správy o činnosti Rady školy. 

Nikto z prítomných členov nemal námietky a pripomienky k pripravenej výročnej 

správe. Všetci prítomní s obsahom výročnej správy súhlasili a zobrali ju na vedomie. . 

 

3. Prerokovanie podnetu p. Šestáka vo veci časového začatia vyučovania. 

Predseda rady školy informoval členov o podnete p. Šestáka na mestskom 

zastupiteľstve v decembri 2023 ohľadom začiatku vyučovania, prečo sa  vyučovanie 

začína o 07:40 a nie o 08:00. Predseda zároveň podotkol, že  sa  nikdy  doposiaľ 

nestretol so žiadnym podnetom vo veci zmeny začiatku vyučovania.  

Mgr. Anton Garaj vysvetlil prečo sa vyučovanie začína o 7.40 hod. Hlavný dôvod je 

ten, že na škole sú vytvorené športové triedy, ktoré majú nulté hodiny. Nultá hodina 

a celkovo vyučovania sa nemôže začínať skôr ako o 7.00 hod v zmysle vyhlášky. 

Z hľadiska športu je povinná obedná prestávka 45 min. Je to nielen povinné, ale pre 

zdravie detí aj veľmi prospešné. Pri začiatku vyučovania o 7.40 hod. siedma hodina 

končí 14.15 hod. Pri posunutí vyučovania na 8.00 hod a pri dodržaní všetkých zásad, 

ktoré škola musí dodržať, by vyučovanie končilo o 15.55 hod. Ďalšou veľmi dôležitou 

príčinou stanoveného začiatku sú poobedňajšie aktivity detí, či už sa jedná o školské 

krúžky,  Základné umelecké školy alebo iné aktivity.   

Žiadny z členov rady školy sa doposiaľ nestretol s požiadavkou o zmenu začiatku 

vyučovacieho času. Preto podnet p. Šestáka bol prediskutovaný a nebude sa ďalej riešiť 

prípadná zmena začiatku vyučovacieho času. 

 

4. Prerokovanie problematiky mobilných telefónov na škole.  

Jedná sa o problém, ktorý sa opakuje nielen v našej škole, ale na celom Slovensku. 

Ministerstvo školstva navrhlo zákaz používania mobilných telefónov na základných 

školách – 1. stupni. Zákaz bude zahŕňať nasledovné pravidlá: 



- v 1. – 3. ročníku základnej školy bude platiť úplný zákaz používania mobilných 

telefónov počas vyučovania, prestávok a v priestoroch školy, 

- od 4. ročníka bude mať zákaz výnimku v prípade, ak si používanie mobilného 

telefónu vyžaduje štátny vzdelávací program, 

- od 6. ročníka bude mať zákaz výnimku v prípade, ak to vyžaduje štátny vzdelávací 

program, alebo o výnimke rozhodne učiteľ pre potreby vzdelávania.  

Na našej škole však už sú zavedené opatrenia na zákaz používania mobilných telefónov 

o ktorých informoval pán riaditeľ Mgr. Anton Garaj. Vysvetlil príčiny zavedenia tohto 

opatrenia. Na začiatku vyučovania pedagóg pozbiera vypnuté mobilné telefóny do 

úložného boxu. Spolu s telefónom musia odovzdať aj všetky digitálne prehrávacie 

a nahrávacie zariadenia. Všetky digitálne zariadenia sú zakázané počas vyučovania, 

prestávok, pobytu v ŠJ a ŠKD. Odovzdajú sa do zborovne a na konci vyučovania sa 

rozdajú žiakom, ktorí si ich po skončení vyučovania prevezmú späť. V nevyhnutých 

prípadoch je možné na požiadanie poskytnúť mobilné zariadenie žiakovi aj počas 

vyučovania. V prípade porušenia tohto nariadenia bude elektronika žiakovi odobraná 

pedagógom a vrátená iba jeho zákonnému zástupcovi. Následne bude žiakovi za 

porušenie ŠP udelené výchovné opatrenie.  

Cieľom tohto zákazu nie je odstránenie digitálnych technológií zo škôl, ale ich 

premyslené a rozumné využívanie. Na našej škole sa nachádzajú dve učebne komplet 

vybavené kvalitnými tabletmi a dve miestnosti vybavené počítačmi. V budúcom 

školskom roku plánuje prejsť naša škola na kurikulárnu reformu ZŠ. Chýbajú metodické 

usmernenia. Niektoré školy sú už v pilotnom programe zapojené. Bolo by dobré zobrať 

skúsenosti z týchto škôl a nastaviť stratégiu ďalšieho postupu. Povinnosťou prejsť na 

tento systém by malo byť od roku 2025. Kurikulárna reforma je byrokraticky veľmi 

náročná. Zavedený systém odkladania mobilných zariadení funguje bez problémov 

a žiaci si naň zvykli. Členovia RŠ toto opatrenie schvaľujú. 

 

5. Rôzne 

Predseda rady školy pochválil za účasť žiakov na výročí oslobodenia Turian.  Riaditeľ 

školy informoval, že žiaci šiesteho ročníka písali práce na túto tému ( rozdelený do 

dvojíc). Najlepšia práca bola uverejnená na stránke školy. Matica slovenská ponúka 

možnosť spolupráce so školou  pri budovaní národného povedomia. 

 

Predseda predložil ponuku vykonania prednášky pre žiakov školy od okresného 

predsedu Matice slovenskej a okresného predsedu Slovenského zväzu protifašistických 

bojovníkov. Požiadal riaditeľa školy, aby túto ponuku a  možnosť prerokoval na 

pedagogickej rade.  

 Ďalšou témou bola téma bezpečností detí. Škola má prideleného jedného policajta, ktorý 

je k dispozícií v prípade ohrozenia 24 hodín denne. V súčasnosti má škola jednu 

kameru, ktorá sleduje vchod do budovy. Plánuje sa rozsiahla rekonštrukcia 

bezpečnostného zabezpečenia, ktorá bude zahŕňať kamerový systém a čipy pre každého 

žiaka. Bude potrebné zosúladiť čipy, ktoré majú detí v školskej jedálni a tie, ktoré budú 

potrebné pre bezpečnostný systém v škole.   

     Predseda rady školy informoval členov o postupnom odkupovaní pozemkov pod 

areálom školy, najmä školskou jedálňou a  kuchyňou, Mestské zastupiteľstvo na 

poslednom zasadnutí schválilo odkúpenie pozemkov v školskom areáli. Mesto 



intenzívne pracuje na odkúpení týchto pozemkov, čím sa vytvoria možnosti na 

podávanie rôznych projektov najmä na zabezpečenie tak potrebnej rekonštrukcie 

jedálne a kuchyne. 

Ustanovujúce zasadnutie súčasnej rady školy bolo 9. 9. 2020, to znamená, že v tomto 

roku budú nové voľby členov do rady školy. Rada školy sa ešte v tomto zložení 

stretne.  

6. Predseda rady školy poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadnutie.   

 

V Turanoch, 16. 4. 2024 

Zapísala: Bačeová      Roman Maťko 

        Predseda Rady školy 

 

 

 


